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PODGORICA – Times 
Higher Education objavio je 
rangiranje u oblasti tehnič-
ko-tehnoloških nauka (En-
gineering & Technology) za 
2020. godinu i Univerzitet 
Crne Gore uvršten je u kate-
goriju 601-800.
Rangirano je više od hiljadu 
svjetskih univerziteta, saop-
šteno je iz UCG, a za osnov 
rangiranja, kako kažu, meto-
dološki prilagođenog za teh-
ničko-tehnološke nauke, uze-
to je 13 indikatora.
Kako su pojasnili, indikatori 

daju sveobuhvatnu i izbalansi-
ranu sliku pozicioniranja uni-
verziteta na polju pet univer-
zitetskih misija: nastava, 
istraživanje, međunarodna 
prepoznatljivost, citiranost i 
prihodi od privrede.
- Radi se o velikom uspjehu 
Univerziteta Crne Gore, bu-
dući da je rangiran prvi put i da 
Times Higher Education ran-
gira najbolje svjetske univer-
zitete koji moraju da ispune 
određene kriterijume da bi bili 
uzeti u obzir za rangiranje – 
saopštili su oni.  N. Đ.

PODGORICA – Pomoćnica 
ministra prosvjete Mubera 
Kurpejović ponovila je juče 
da studenti na magistarskim 
studijama neće plaćati dodat-
no prijavu, odnosno odbranu 
prenešenog magistarskog ra-
da, što je na ranijem sastanku 
dogovoreno sa Univerzite-
tom Crne Gore.

Kurpejović je podsjetila da je 
Ministarstvo prosvjete nedav-
no organizovalo sastanak sa 
predstavnicima studenata, na 
kome je jasno saopštilo svoj, ali 
i stav Vlade o statusu zatečenih 
studenata magistarskih studija 
na Univerzitetu Crne Gore. 

NAPLATA
- Pri potpuno istom, nepromi-
jenjenom stavu smo i danas, i 
nemamo apsolutno nikakvu 
dilemu da studenti: ne treba 
dodatno da plaćaju prijavu, od-
nosno odbranu master rada; da 
se pomenute studije mogu za-
vršiti u roku koji je definisan 
Zakonom o visokom obrazova-
nja, odnosno najkasnije za dvi-
je godine; da je potrebno obavi-
t i  p o v r a ć a j  n o v c a  s v i m 
studentima koji su u ovom upi-
snom roku dodatno uplatili te-

zu odnosno rad – rekla je ona.
Istakla je kratko ,,da će Uni-
verzitetu biti opredijeljena 
nedostajuća sredstva po ovom 
osnovu“.
- Komunikacija je već početa i 
narednih nekoliko dana Vlada 
će naći način da sa Univerzite-
tom otkloni sve dileme o efika-
snoj primjeni. Najvažnije je da 
interes studenata mora svima 
biti na prvom mjestu – kazala je 
ona.

OŠTRA REAKCIJA
Sa Univerziteta Crne Gore juče 
su, s druge strane, saopštili da 
insistiraju da Ministarstvo pro-
svjete za sve to,, kako to i priliči, 
konačno dostavi odgovarajući 
pravni akt na postupanje“.
- Javno saopštenje treba potvr-
diti donošenjem odgovaraju-

ćeg pravnog akta na osnovu kog 
se studenti, koji nijesu u pred-
viđenom roku završili magi-
starske studije, oslobađaju oba-
veze plaćanja sredstava po 
osnovu zaostalih ECTS kredita 
prilikom aktiviranja statusa 
studenta na određenom magi-
starskom programu. Tim prav-
nim aktom Ministarstvo pro-
svjete preuzima na sebe dug 
studenata po osnovu ovjere se-
mestra magistarskih studija, 
odnosno prenosa zaostalih 
ECTS kredita, kao i način i vri-
jeme realizacije tog akta – ista-
kli su oni.
Studenti magistarskih studija, 
kako kažu, ne plaćaju tezu ,,već 
aktiviranje statusa studenta, u 
skladu sa Zakonom, statutom i 
pravilima studiranja na postdi-
plomskim studijama koje su od 

svog osnivanja po Zakonu is-
ključivo samofinansirajuće“.
- Univerzitet ni u jednom tre-
nutku nije sporio činjenicu da 
je rok za završetak magistar-
skih studija dvije godine, već da 
su studenti u obavezi da aktivi-
raju status studenta. Univerzi-
tet Crne Gore rad zasniva is-
ključivo na važećim pravnim 
propisima, a ne saopštenjima 
datim medijima – kazali su oni.
Grupa studenata nedavno je 
organizovala okupljanje 
ispred Rektorata, nezadovolj-
na što se od ove studijske godi-
ne naplaćuje prenešeni magi-
starski rad, što nije bila praksa 
prethodnih godina. Požalili su 
se, između ostalog, i ministru 
Damiru Šehoviću sa kojim su 
potom ,,postigli kompromis“.  
 N. Đ.

PODGORICA – Tužilački sa-
vjet juče je donio odluku o 
raspisivanju konkursa za vr-
hovnog državnog tužioca, a 
javni oglas, kako je najavlje-
no, biće u narednih nekoliko 
dana objavljen u Službenom 
listu i jednom štampanom 
mediju. 

- Formalizovan je zaključak 
sa prošle sejednice kojim je 
ustanovljena potreba za ras-
pisivanje konkursa za vrhov-
nog državnog tužioca. Ta tač-
ka nije bila na dnevnom redu 
nego je uvrštena kao konsta-
tacija u okviru tekućih pita-
nja. Konstatovano je da će se 
u narednih nekoliko dana 
objaviti konkurs. V.d. vrhov-
nog državnog tužioca saop-
štio je da će se obaviti tehnič-
ke radnje za sprovođenje 
konkursa i očekujem da će to 
biti urađeno u razumnom ro-
ku, tokom ove sedmice – ka-
zala je za Pobjedu članica Sa-
vjeta uz reda uglednih 
pravnika prof. dr Aneta Spaić.

IZBOR
Ono čega se pribojava profe-
sorica Spaić je da u parlamen-
tu neće biti većine da se izabe-
re vrhovni državni tužilac, a 
nije sigurna ni hoće li biti pri-
javljenih kandidata, kao što je 
bio slučaj i sa prethodnim 
konkursom.
- Bilo bi veoma važno da se ci-
jela stručna pravna javnost 
okupi oko jednog kandidata ili 
delegira sama kandidate. Zna-
čajno je da se kandidati namet-
nu kao opcija za sve političke 
aktere koji u konačnom dono-
se odluku. Važno je da se pojavi 
neko ko će se stručnim refe-
rencama preporučiti za tu vr-
stu kvalifikovane većine. Ne-
ma tu solomonskog rješenja 
– istakla je Spaić.
Član Tužilačkog savjeta iz reda 

uglednih pravnika prof. dr Ve-
limir Rakočević, takođe, izra-
žava bojazan da će crnogorski 
parlamentarci izabrati vrhov-
nog tužioca, ali poručuje do-
nosiocima odluka da bi trebalo 
da budu konstruktivni.
- Izbor vrhovnog državnog tu-
žioca veoma je važno pitanje i 
svima je u interesu da bude 
izabran. Treba ostaviti po stra-
ni sva neslaganja i ozbiljno pri-
stupiti ovom poslu. Ne treba iz 
vida gubiti činjenicu da će to 
biti poruka i međunarodnoj 
zajednici. Svi treba da znaju da 
se radi o opštem intersu i da 
opstrukcija ne odgovara ni-
kom – istakao je Rakočević.
Kategoričan je da treba učiniti 
sve da se potencijalni kandida-
ti ohrabre da se prijave.
- Treba da aplicira što više kan-
didata, što će dovesti do kvali-
tenijeg izbora. Osim znanja 
nosioci tužilačke funkcije mo-
raju da imaju i ličnu hrabrost 

jer s druge strane ih čekaju vr-
lo opasni neprijatelji - nosioci 
kriminalnih aktivnosti – poru-
čio je Rakočević.
Naš sagovornik ukazuje da ak-
tuelno zakonsko rješenje za 
izbor vrhovnog tužioca nije 
dobro i da je „iznad međuna-
rodnih standarda“.
- Treba doći do rješenja koje 
će da izdrži probu vremena. 
Prilagoditi ih standardima 
zapadnih demokratija, da od-
lučuje prosta većina ili da se 
vrhovni državni tužilac bira 
na prijedlog predsjednika 
vlade ili ministra pravde – do-
dao je on.
Do tada, poruka je profesora 
Rakočevića, treba svi akteri 
ovog procesa, od stručne jav-
nosti do poslanika, da daju do-
prinos da se vrhovni tužilac 
izabere i „dozvoliti ovom dr-
žavnom organu od vitalnog 
značaja za državu da obavlja 
svoju funkciju“.

On je ponovio da će za tri mje-
seca, kako je saopštio i na 
sjednici Tužilačkog savjeta 8. 
oktobra, kada je svojim gla-
som omogućio većinu za iz-
bor Ivice Stankoviuća za vrši-
oca dužnosti  vrhovnog 
tužioca, tražiti da tužioci sa-
opšte konkretne rezultate o 
aktuelnim istragama u koji-
ma se pominju i tužioci.

AFERA
Odbjegli crnogorski bizni-
smen i bankar Duško Kneže-
vić, optužen za više teških ko-
rupcionaških krivičnih djela 
kojima su oštećeni klijenti nje-
gove dvije banke i država za 
milionske iznose, 5. septembra 
pokrenuo je aferu u čijoj žiži se 
našao Stanković. Knežević je 
objavio niz audio-zapisa, svo-
jih razgovora sa generalnim 
sekretarom Vrhovnog držav-
nog tužilaštva Nenadom Vujo-
ševićem, koji je navodno bio 

kurir preko kojeg je ovaj bizni-
smen, kako tvrdi, podmićivao 
Stankovića i još neke tužioce.
Pošto je Stanković odbacio 
Kneževićeve optužbe i poru-
čio da se neće povući sa funkci-
je vrhovnog državnog tužioca, 
u Tužilačkom savjetu inicira-
no je pitanje njegovog kerdibi-
liteta da ostane na ovoj poziciji 
kao vršilac dužnosti pošto mu 
istekne mandat 8. oktobra. Po-
vjerenje mu nijesu dala tri čla-
na Savjeta iz reda uglednih 
pravnika, kao ni predstavnica 
Ministarstva pravde u ovom 
tijelu. Podržalo ga je pet člano-
va iz reda tužilaca, a „zlatni 
glas“ za Stankovića bio je pro-
fesora Rakočevića, koji ga je 
podržao, ali je podršku uslovio 
konkretnim rezultatima u 
istrazi afere koju je inicirao 
Knežević, te hitnim raspisiva-
njem novog konkursa za vr-
hovnog tužioca.
Konkurs će, međutim, biti 
raspisan tek narednih dana, 
jer se ispostavilo da u Sekre-
tarijatu Tužilačkog savjeta 
nijesu tumačili da su zaključ-
ci sa sjednice ovog tijela bili i 
formalna odluka o javnom 
oglasu. Na jučerašnjoj sjedni-
ci odluka je formalizovana, 
tako da će procedura konač-
no biti pokrenuta.
- Suština mog zahtjeva da Sa-
vjet za tri mjeseca bude infor-
misan o rezultazima istrage 
nije bio da idemo u „lov na 
vještice“ ili da iskažem ozbilj-
nu sumnju u rad bilo koga, 
već da, imajući u vidu jedan 
neprijatan slučaj, da se sve 
uradi i utvrdi postoji li bila ka-
kva indicija, pa i opšta, da je 

neko na bilo koji način umije-
šan u nečasne radnje. Ako bi 
se bilo što u tom smislu otkri-
lo niko ne može biti pošteđen 
odgovornosti, pa i razrješenja 
– poručio je Rakočević u izja-
vi za Pobjedu.
Konkurs za vrhovnog držav-
nog tužioca raspisan je u avgu-
stu ali se niko nije prijavio, 
zbog čega je, pošto je Stanko-
viću 7. oktobra istekao mandat, 
tužilačka organizacija ponovo 
ušla u takozvano „v.d. stanje“. 
Vrhovnim državnim tužilaš-
tvom i prije izbora Stankovića, 
čak godinu i po, rukovodio je 
vršilac dužnosti – Veselin 
Vučković.   K. KRSMANOVIĆ

Tužilački savjet formalizovao odluku za raspisivanje konkursa za vrhovnog državnog tužioca

Spaić: Pravnička javnost da 
podrži jednog kandidata

Treba ostaviti po strani sva neslaganja i ozbiljno pristupiti ovom poslu. 
Ne treba iz vida gubiti činjenicu da će to biti poruka i međunarodnoj 
zajednici. Svi treba da znaju da se radi o opštem interesu i da opstrukcija 
ne odgovara nikom – istakao je Velimir Rakočević

Kako je saopšteno iz Tuži-
lačkog savjeta, juče je na 
sjednici obavljen intervju 
sa kandidatom prijavlje-
nim na javni oglas za izbor 
specijalnog tužioca na 
stalnu funkciju. 
- Utvrđena je ocjena 
pisanog testa i obavljen 
je intervju sa kandidat-
kinjom prijavljenom 
na javni oglas za izbor 
državnog tužioca u 
Vrhovnom državnom 
tužilaštvu. Tužilački savjet 
je donio odluku o trajnom 
dobrovoljnom raspoređi-
vanju državne tužiteljke 
u Osnovnom državnom 
tužilaštvu u Baru, Irene 
Rajković u Osnovno 
državno tužilaštvo u 
Podgorici – navedeno je u 
saopštenju.
Na sjednici je, kako su 
istakli, razmotreno devet 
pritužbi na rad državnih 
tužilaca i rukovodilaca 
državnih tužilaštava u 
pogledu zakonitosti rada.
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